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Trafikudvalget har i brev af Kim Christiansen stillet mig følgende spørgsmål 
1149 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Kim Christiansen (DF).

Spørgsmål nr. 1149:

"Vil ministeren redegøre for veteranbanernes forhold, herunder om der findes 
mulighed for statslig medfinansiering af banerne?"

Svar:

Veteranbanedrift er ikke egentlig erhvervsmæssig jernbanedrift. Der er således
tale om jernbanevirksomhed, som udføres af klubber, foreninger og jernbane-
museer og ofte med et turistmæssigt fokus. Banedanmark har ikke midler til 
rådighed til statslig medfinansiering af veteranbanernes materiel eller infra-
struktur.

De juridiske forhold vedrørende veteranbanerne har hidtil været reguleret gen-
nem lov om veteranbane og lov om jernbane. Med lov nr. 553 af 26. maj 2010 
(med ikrafttræden d. 1. juli 2010) om bl.a. ændring af jernbanelovens § 5 gives 
ministeren hjemmel til at fastsætte nærmere regler om ikke erhvervsmæssig 
jernbanedrift (veteranbaner) samtidig med en ophævelse af lov om veteranba-
ner. Den ændrede lovgivning på området har ikke praktiske konsekvenser for 
veteranbanerne, idet der er tale om en administrativ forenkling.

Trafikstyrelsen er som følge af den ændrede lovgivning i gang med at udarbejde 
en bekendtgørelse, der skal regulere de nærmere forhold for ikke erhvervsmæs-
sig jernbanedrift (veteranbaner). Bekendtgørelsen skal bl.a. indeholde regler 
om kriterier for udstedelse af tilladelser samt sikkerhedsmæssige og forsik-
ringsmæssige forhold.

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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